
Protokół z XV sesji  Rady Gminy Mieścisko w dniu 18 grudnia 2019 r.  

w godzinach od 12.00 do 14.50 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1.  XIV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Kamila 

Mazurek. 

Na wstępie powitała Wójta Gminy – P. Przemysława Renna, radnego powiatowego – P. 

Andrzeja Banaszyńskiego, radnych gminy Mieścisko, Skarbnik Gminy – P. Paulinę Durak, 

Sekretarza Gminy – P. Alicję Kędracką, Radcę Prawnego – P. Mirosławę Nowakowską, 

kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych, informatyka – P. Piotra 

Mnichowskiego, sołtysów wsi i wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję gości. Witam 

również mieszkańców, którzy na żywo oglądają transmisję z dzisiejszej Sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do 

protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że dzisiejsza sesja jest nagrywana i 

transmitowana a klauzula informacyjna jest umieszczona na drzwiach sali sesyjnej. 

Adn. 2. Przewodnicząca Rady celem stwierdzenia quorum poprosiła o potwierdzenie przez 

radnych obecności za pomocą urządzeń elektronicznych. 

Na 15 radnych, na dzisiejszej sesji obecnych jest 14 (nieobecny radny Pan Ryszard Rodzewicz), 

co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania 

uchwał. 

(Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3.Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad dzisiejszej sesji radni i goście 

otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. Jednocześnie zapytała czy ktoś wnosi zmiany do 

zaproponowanego porządku? 

 Żadnych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. Wobec powyższego Przewodnicząca Rady 

odczytała porządek obrad XV sesji Rady Gminy Mieścisko po uwzględnionej zmianie, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2  Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad  XV  sesji Rady Gminy – możliwość  wprowadzenia zmian. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

5. Zapytania sołtysów. 

6. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2019 rok. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/18 Rady Gminy Mieścisko z dnia   

     21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

     Mieścisko na lata 2019-2025. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 

na  lata  2020-2025  wraz z odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2020-2025. 



     

10. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

11. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy  

Mieścisko na 2020 rok. 

12. Odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy. 

13. Przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Rady. 

14. Przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej. 

15. Dyskusja nad projektem budżetu. 

16. Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta. 

 

17. Podjęcie uchwały budżetowej z autopoprawkami na rok 2020. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Mieścisku. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Mieścisku do prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Mieścisko. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Mieścisku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 

dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020”. 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Mieścisko 

na rok szkolny 2019/2020. 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Mieścisko na 2020 rok. 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 

I półrocze 2020 r. 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia w sprawie sytuacji finansów 

jednostek samorządu terytorialnego. 

 

27. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

28. Wolne głosy i wnioski. 

 

29. Zakończenie. 

 

Adn. 4. Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 

biurze Rady Gminy i nikt do niego w międzyczasie nie wniósł zastrzeżeń. W związku z 

powyższym zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania poddając wniosek pod 

głosowanie. 



Na 14 radnych obecnych na sesji protokół z ostatniej sesji został w głosowaniu przyjęty 

jednogłośnie bez odczytywania. 

Adn. 5 – Zapytania sołtysów 

- P. Elwira Starosta – sołtys sołectwa Popowo Kościelne – zapytała w imieniu większości 

mieszkańców czy kosz na biodegradowalne odpady musi być brązowy? Mam również pytanie 

do radnego powiatowego Pana Banaszyńskiego, w związku z tym, że kolejny raz ktoś koło 

torów przed Hubami wpadł do rowu, czy można założyć tam bariery ochronne, aby nie 

powtórzyło się to już więcej? 

- Wójt Gminy – tak, zgodnie z polską normą kosze do BIO muszą być brązowe. 

Adn. 6   Wójt Gminy – P. Przemysław Renn złożył sprawozdanie ze swojej działalności w 

okresie międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta stanowi  Załącznik Nr 4 do protokołu). 

Adn. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2019 rok. 
Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak przedstawiła projekt uchwały. 

- radny Roman Kulczyński – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 

Środowiska i Komunikacji – dział oświata i wychowanie, zwiększenie wydatków, w tym dziale, 

czy to są wynagrodzenia nauczycieli i kto pokrywa koszty? 

- Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak – tak, są to wynagrodzenia, jest to rekompensata odpraw 

wypłaconych w sierpniu, 13 tys. subwencji, a pozostała kwota z naszego budżetu. 

W związku z brakiem pytań na Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2019 rok stanowi Załącznik Nr 

6 do protokołu). 

 

Adn. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/18 Rady Gminy Mieścisko 

z dnia  21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Mieścisko na lata 2019-2025. 

Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak przedstawiła projekt uchwały. 

W związku z brakiem pytań na Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2019 rok stanowi Załącznik Nr 

8 do protokołu). 

Na Sesję przybył radny P. Ryszard Rodzewicz. 

Adn. 9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 

na  lata  2020-2025  wraz z odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2020-2025. 
Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak przedstawiła uzasadnienie oraz opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały. 

- radny Roman Kulczyński – jak wygląda sytuacja ze spłatą do ENEI , czy dług zwiększył się 

w stosunku do 2018 r.? 



- Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak – zmniejszyło się zadłużenie i do spłaty zostało 300 000, 

które zostanie spłacone i to już będzie wszystko. 

 

Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak przedstawiła autopoprawkę do uchwały w sprawie WPF 

2020-2025. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2019 rok stanowi Załącznik Nr 

10 do protokołu). 

 

Adn.10 -  Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem przez 

Skarbnika Gminy – P. Paulinę Durak (Załącznik nr 11 do protokołu) 

 

Adn.11 -  Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy  

Mieścisko na 2020 rok przez Skarbnika Gminy – P. Paulinę Durak (Załącznik nr 12 do 

protokołu) 

 

Adn. 12 - Odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy przez Przewodniczącą Rady 

Gminy – P. Kamilę Mazurek ( Załącznik nr 13 do protokołu). 

 

Adn. 13. Wójt przedstawił swoje stanowisko w sprawie opinii Komisji Rady (Załącznik 

nr 14 do protokołu). 

 

Adn. 14. Wójt przedstawił autopoprawki do projektu uchwały budżetowej (Załącznik nr 

15 do protokołu). 

 

Adn. 15. Dyskusja nad projektem budżetu (BIP-transmisja obrad g.12.50-13.23) . 

- radny Roman Kulczyński – przedstawione zadłużenie gminy spadło, w związku z tym sprawy 

finansowe dobrze się mają dzięki naszym zarządzającym. Teraz proszę o przedstawienie 

deficytu budżetowego. 

- Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak – deficyt spowodowany jest tym, że otrzymaliśmy niższy 

wpływ z PIT-ów.  

Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak przedstawiła opinię RIO o deficycie budżetu ( Załącznik 

nr 16 do protokołu).  

- radna Marta Mączyńska – czy w kwocie przeznaczonej na utrzymanie budynków 

komunalnych są również ujęte remonty? i na co to jest 12000 zł w Urzędzie na promocję 

projektów? I co to jest ta Strategia Gminy? 

- Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak – dokładna kwota to 144 450 zł na remonty budynków, 

a dochód z czynszów w całości idzie na remonty.  Naszym obowiązkiem, zgodnie z umową z 

Urzędem Marszałkowskim, musimy promować Rewitalizację, przy każdym obiekcie. 14.000 

zł przeznaczone jest na Strategię Rozwoju Gminy, która się kończy w przyszłym roku.  



- radny Ryszard Rodzewicz – patrząc na Budżet to będzie on trudny do realizacji, chodzi o brak 

pełnego zabezpieczenia środków na zadania rządowe na podwyżki dla pracowników 

wykonujących zadania rządowe. Ubytek z PIT-ów i CIT-ów dla poszczególnych osób to jest 

ok.  20 złotych, ale w całości to już ok. 1 miliona mniej dochodu dla gminy. Jeśli chodzi o 

dochód z majątku gminy to nie zawsze jest tak różowo, ale to zależy od przetargu. Będę 

głosował za, ale wiadomo, że będzie trzeba go zmieniać i nie wiadomo jeszcze co, w ciągu 

roku, się zmieni. 

- Przewodnicząca Rady P. Kamila Mazurek – jest to Budżet inwestycyjny. Cieszę się, że udało 

się znaleźć niemałe pieniądze na termomodernizację szkoły. 

- radna Marta Mączyńska – też się cieszę. 

- radny Tomasz Kozłowski – 70005 – budowa Przychodni Lekarskiej w wysokości 70.000 zł, 

co to jest i kwoty na plany zagospodarowania przestrzennego jakich planów dotyczą? –

promocja 40.000 zł, - informatyzacja Urzędu 80.000 zł i wod-kan 70.000 zł? 

- Wójt Gminy – P. Przemysław Renn – 70.000 zł to projekt + dokumentacja na budowę ośrodka 

zdrowia w Mieścisku, należy podjąć się takiej inwestycji, aby obiekt był dostosowany do osób 

niepełnosprawnych + stomatolog + specjaliści + apteka. – 80.000 zł zakup serwera i 

komputerów,- 40.000 zł na promocję to wznowienie publikacji o Mieścisku oraz inne artykuły 

promocyjne. Plany zagospodarowania, to te, które zostały wszczęte tj. ul. Wągrowiecka, ul. 

Łąkowa i ul. Pokoju. 

- radny Roman Kulczyński – wydatki na remonty dróg – 200.000 zł – nie duża kwota, ale chodzi 

mi o to, aby podyskutować z radnymi – to są środki na zakup kruszywa, pofrezu. Są wioski, 

które same rozgarniają i nie trzeba nikogo wynajmować do tego, ale inne sołectwa zlecają. 

Chodzi o to, aby jak najwięcej robić samemu, bez zlecania Aquanetowi.  

- radny Tomasz Karasiewicz – jak to jest z rozdysponowaniem funduszu sołeckiego, niektóre 

sołectwa w większości przeznaczają na inwestycje, a są sołectwa, które zaczynają te pieniądze 

„przejadać”, a nie są to pieniądze, które spadły z nieba. 

- Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak – jeżeli fundusz sołecki jest rozdysponowany zgodnie z 

ustawą o samorządzie gminnym, to nie możemy ingerować. 

- Przewodnicząca Rady P. Kamila Mazurek – Co to znaczy „przejadane” fundusze sołeckie? I 

o jakie sołectwo chodzi? 

- radny Tomasz Karasiewicz – nie jest tajemnicą, że sołectwo Mieścisko przeznacza 17.000 zł 

na tzw. aktywizacje społeczeństwa, z których nie za wiele wynika, ponieważ zrobienie imprezy 

z okazji „Dnia Dziecka” to zbyt dużo, inne sołectwa robią za 500 zł i dzieci też się bawią. W 

innych sołectwa szukają sponsorów. 

- Przewodnicząca Rady P. Kamila Mazurek – Wie Pan ilu jest mieszkańców Gminy? I jaka 

ostatecznie kwota była wydana na tę integrację? Nie można porównywać sołectwa Mieściska z 

innymi sołectwami. 

- radny Tomasz Karasiewicz – w czym te małe sołectwa są gorsze? Że potrafią zrobić 

inwestycję, potrafią zadbać o dom kultury, potrafią zakupić znak drogowy czy tablicę 

informacyjną i zrobić chodnik. A sołectwo Mieścisko się rozluźniło i wydaje pieniądze na 

aktywizację społeczeństwa.  



 - Przewodnicząca Rady P. Kamila Mazurek – nie Pan weźmie wydatki sołectwa Mieścisko i 

zobaczy na co pieniążki są wydawane, na inwestycje też są środki wydawane. Niech Pan nie 

porównuje  sołectwa Mieścisko do innych sołectw i niech Pan się przejrzy jak w Popowie 

wydatkujecie środki w funduszu. 

- radny Tomasz Karasiewicz – nasz fundusz jest niewiele mniejszy od tego w Mieścisku, a 

niewielką kwotę przeznaczamy na pseudo aktywizację mieszkańców.  

  - Przewodnicząca Rady P. Kamila Mazurek – proszę nie mieszać się do wydatków w innych 

funduszach sołeckich, od tego są rady sołeckie, które ustalają i jak to jest zgodne z prawem to 

nie mieszajmy sobie nawzajem.  

- radny Marian Witucki- szkoda się przekomarzać, Komisja Rewizyjna ma w planach pracy 

kontrolę funduszu sołeckiego za 2019 rok i wszystko sprawdzi. 

- radna Kamila Chelwing – w naszym funduszu sołeckim bardzo duża kwota musi być 

przeznaczona na utrzymanie zieleni i żałujemy, że niektóre sołectwa mogą przeznaczyć 

większe środki na integrację. 

  - Przewodnicząca Rady P. Kamila Mazurek – Pani Skarbnik na co sołectwo musi przeznaczyć 

pieniądze z funduszu? 

- Skarbnik Gminy – P. Paulina Durak – tak jak mówiłam, na to wszystko, na co zezwala ustawa 

o samorządzie gminnym – zadania własne. 

-  Wójt Gminy –P. Przemysław Renn – jeżeli nie ma już żadnych pytań , to dziękuję za dyskusję, 

gdyż pozwala ona nam spojrzeć na różne sprawy. Przyszłoroczny budżet jest trudny, ale nie 

tylko dla naszej gminy, ale dla wszystkich gmin w Polsce. Budżet jest ambitny. Proszę o 

przyjęcie Budżetu na 2020 r. 

Przewodnicząca Rady P. Kamila Mazurek zamknęła dyskusję. 

Adn. 16. Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta – jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu). 

 

Adn. 17. Podjęcie uchwały budżetowej z autopoprawkami na rok 2020. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu). 

 

 

Adn. 18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Mieścisku. 

Sekretarz Gminy – P. Alicja Kędracka przedstawiła projekt uchwały – uchwała stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

 

- radny Roman Kulczyński – czy w związku z nowymi zadaniami OPS-u będzie zatrudniony 

tam nowy pracownik? 

-  Wójt Gminy –P. Przemysław Renn – to przekazanie zadań spowoduje, że nie będzie redukcji 

w zatrudnieniu w OPS. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu). 

 



Adn. 19. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Mieścisku do prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Mieścisko. 

Sekretarz Gminy – P. Alicja Kędracka przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem – 

uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu .  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu). 

 

Adn. 20. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Mieścisku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

Sekretarz Gminy – P. Alicja Kędracka przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem – 

uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 24 do protokołu). 

 

Adn. 21. - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych” na rok 2020 – załącznik nr 25 do protokołu. 

 

- Z-ca Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - Pani 

Anna Twardowska: 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rada  zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada Gminy ma obowiązek corocznego podejmowania 

Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Art. 41 wskazanej ustawy wymienia zadania jakimi powinny zająć się 

samorządy w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych. Są to zadania własne gminy. 

Środki na działania podejmowane w tym zakresie pochodzą w całości z opłat ze sprzedaży 

napojów alkoholowych. Projekt Uchwały, który Państwu przedstawiam składa się z 10 

rozdziałów, w  skład których wchodzi m.in. rozdział „Diagnoza problemów społecznych”, na 

który chciałabym króciutko zwrócić Państwa uwagę. Diagnoza ta składa się z danych 

pozyskanych z instytucji takich jak Policja, Ośrodek Pomocy Społecznej, Powiatowy Urząd 

Pracy, Urząd Gminy  oraz Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Z pozyskanych 

danych należy wywnioskować, że skala problemów alkoholowych i szkód wynikających z picia 

szkodliwego lub nadużywania alkoholu na terenie naszej gminy nie wykazuje tendencji 

wzrostowych. Większość danych uległa nawet znacznemu zmniejszeniu. Np. liczba rodzin 

objętych pomocą materialną w związku z problemem alkoholowym w rodzinie z 19 rodzin 

w 2017 roku do 16 rodzin w 2018 roku. Zmniejszyła się również liczba założonych Niebieskich 

Kart z 6 w  2017 roku do 4 w 2018 roku. Liczba interwencji w miejscach publicznych uległa 

zmniejszeniu z 21 w 2017 roku do 15 w 2018 roku. Pozytywnym zjawiskiem jest również fakt 

zmniejszenia się bezrobocia, co obrazuje tabela Nr 3 – stan bezrobocia. Ponadto na zlecenie 

Pana Wójta Gminy Mieścisko w IV kwartale 2019 r. przeprowadzone zostały badania 

w zakresie problemów społecznych, które opierały się na bezpośrednim komunikowaniu się 

ankietera z respondentami przy wykorzystaniu narzędzia badawczego jakim był 

kwestionariusz. Łącznie wzięło w nich udział 311 osób, w tym 100 dorosłych mieszkańców, 

193 uczniów oraz 18 sprzedawców napojów alkoholowych. Wnioski i rekomendacje 

z przeprowadzonych badań umieszczone zostały w niniejszym programie. Z całością materiału  

natomiast zapoznać się będzie można  korzystając ze strony internetowej BIP Mieścisko, gdzie 

w zakładce Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w rozdziale 

Informacje zostanie ona umieszczona. Z przeprowadzonych badań wynika, że oczywiście nasze 



społeczeństwo w tym dzieci i młodzież szkolna borykają się z różnymi problemami związanych 

z piciem alkoholu, stosowaniem lub doznawaniem przemocy, uzależnieniem od Internetu, 

hazardu, telefonu czy nawet pracy tzw. pracoholizm przez co zaniedbywane są podstawowe 

obszary naszego życia, a przede wszystkim życia rodzinnego, stanowiącego podstawowy 

fundament rozwoju, wychowania i właściwego, zdrowego funkcjonowania każdego człowieka. 

Na szczęście jednak nie możemy uznać, że nasze społeczeństwo przekracza jakieś normy  

w tym zakresie. Dlatego na podstawie powyższej analizy należy przyjąć, że Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok powinien być 

kontynuacją polityki realizowanej przez Gminę Mieścisko w latach ubiegłych w oparciu 

o Ustawę o Wychowaniu w Trzeźwości i Przeciwdziałaniu Alkoholizmowi. Stanowi on spis 

działań będących jednocześnie zadaniami własnymi gminy w obszarze określonych zagadnień 

społecznych, które realizowane będą w 2020 roku. W myśl tych założeń planuje się zakup 

rekomendowanych programów dla szkół, organizację i zakup nagród na konkursy szkolne 

związane z profilaktyką, organizację lub współudział w organizacji festynów i pikników 

trzeźwościowych, upowszechnianie informacji o prowadzonych na terenie gminy lub powiatu 

działań  adresowanych do osób krzywdzących swoich bliskich, a także realizacja zadań 

wynikających z art. 24 ustawy,  t.j. podejmowanie działań w stosunku do osób nadużywających 

alkoholu,  które w związku z nadużywaniem alkoholu powodują rozkład życia rodzinnego, 

demoralizację małoletnich, uchylają się od obowiązku zaspokajania potrzeb rodziny albo 

systematycznie zakłócają spokój lub porządek publiczny, kierując ich na badania przez 

biegłego w celu wydania opinii w przedmiocie uzależnienia od alkoholu i wskazania rodzaju 

zakładu leczniczego.  

 Przedstawiony Program jest nowy, ale zasadniczo nieodbiegający w swej formie i treści 

od poprzednich, co warunkuje w dużym stopniu jego skuteczność. Istotne jest kontynuowanie 

prowadzonych działań profilaktycznych i edukacyjnych na terenie gminy, które obejmują 

wszystkie grupy mieszkańców. Należy podkreślić, że skuteczne rozwiązywanie problemów 

przemocy domowej i alkoholizmu zależy nie tylko od podmiotów i instytucji, które działają 

w tym zakresie, lecz także od społeczności lokalnej. Planowane działania powinny polegać 

przede wszystkim na dostarczaniu informacji o możliwych formach poszukiwania pomocy oraz 

funkcjonujących w tym zakresie instytucjach jak Punkty Konsultacyjno- Edukacyjne dla Osób 

z Problemem Alkoholowym w Mieścisku i Popowie Kościelnym, Świetlicy Środowiskowej 

w Mieścisku, dyżurów psychologa i trzeźwego alkoholika w Punkcie w Mieścisku.  

 Tylko dzięki realizacji zadań wymienionych w Rozdziale V projektu Programu – pt. 

„Realizacja zadań w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych” 

możliwie jest osiągnięcie celu ogólnego oraz celów szczególnych niniejszego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020.   

- radna Marta Mączyńska – czy ankietę pisali tylko uczniowie szkoły podstawowej i to tylko 

jednej? 

- Pani Anna Twardowska -  tylko uczniowie klas IV-VIII szkół podstawowych zarówno w 

Mieścisku, jak i w Popowie Kościelnym. 

- radna Marta Mączyńska – Czy wiek młodzieży też jest podany? 

- Pani Anna Twardowska -  tak, raport będzie dostępny zarówno na stronie internetowej, jak i 

zostanie przekazany do szkół. 

- radny Ryszard Rodzewicz – co to znaczy, że społeczeństwo w Gminie Mieścisko nie 

przekracza norm? Co to znaczy norma? Jeżeli 60% uczniów twierdzi, że rodzice wiedzę, że oni 

spożywają alkohol? 

- Pani Anna Twardowska- chodzi o to, że nasze społeczeństwo lokalne nie różni się od innych 

społeczeństw w naszym kraju. Znaczy to ,że nie odbiegamy od tego co dzieje się w całym kraju.    

- radny Ryszard Rodzewicz – jestem przerażony tym, co wyniknęło z tych ankiet. 

- Pani Anna Twardowska- całkowicie się z Panem zgadzam. 



- radny Roman Kulczyński – Problem ubóstwa w naszej gminie. Jest spadek ubóstwa, ale i tak 

zostało jeszcze dużo osób. Mam pytanie, dlaczego jest tyle ubogich osób? 

- Pani Anna Twardowska- niestety nie umiem odpowiedzieć na to pytanie, gdyż my tylko 

zrobiliśmy ankietę, z której takie wyniki wyszły. 

- radny Roman Kulczyński – dlaczego nie ma ty mowy o narkomanii, a na nią idą pieniądze z 

budżetu? 

- Pani Anna Twardowska- przedstawiony projekt uchwały dotyczy problemów alkoholowych, 

która musi być podejmowana co roku, a program przeciwdziałania narkomanii został 

uchwalony jeden i nie trzeba go zmieniać. 

- radna Marta Mączyńska – korzystając z tego, że sesja jest nagrywana apeluję do rodziców, 

gdyż wg ankiety 36% uczniów szkoły podstawowej piło alkohol z przyzwoleniem rodziców. 

Ile byśmy nie edukowali dzieci w szkole, to gdy jest przyzwolenie rodziców, to nie mamy 

możliwości przeciwdziałać. 

- Pani Anna Twardowska- ja również chciałabym poinformować rodziców, że w Mieścisku jest 

świetlica Środowiskowa, do której mogą uczęszczać dzieci nie tylko z rodzin z problemem 

alkoholowym.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 26 do protokołu). 

 

Adn. 22. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego.   

Wójt Gminy –P. Przemysław Renn przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem- 

uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu . 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 28 do protokołu). 

 

Adn. 23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Mieścisko na rok szkolny 2019/2020. 

Wójt Gminy –P. Przemysław Renn przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem- 

uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu  . 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 30 do protokołu). 

 

Adn. 24. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Mieścisko na 2020 rok. 

Sekretarz Gminy – P. Alicja Kędracka przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem – 

uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 32 do protokołu). 

 

Adn. 25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Gminy na I półrocze 2020 r. 

Przewodniczący poszczególnych komisji Rady przedstawili plany pracy Komisji Rady na 2020 

r. - uchwała stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 34 do protokołu). 

 

Adn. 26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia w sprawie sytuacji finansów 

jednostek samorządu terytorialnego. 

Przewodnicząca Rady Gminy – P. Kamila Mazurek przedstawiła projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem – uchwała stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  



Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Wykaz imiennego głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 36 do protokołu). 

 

Adn.27 -  Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś z radnych wnosi interpelację na piśmie? Żaden z 

radnych nie wniósł interpelacji na piśmie. 

Jednocześnie Przewodnicząca Rady poinformowała, że również w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęła pod jej adresem żadna interpelacja. 

 

Adn. 28 - Wolne głosy i wnioski 

- radny Marek Piwowarski podziękował Wójtowi i Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi 

za spotkanie Mikołajkowe, za profilaktykę i zabawę. 

- radny Tomasz Karasiewicz: dziękuję mieszkańcom Popowo Kolonia za rozgarnięcie, w 

czynie społecznym, przywiezionego kruszywa. 

- radna Kamila Chelwing: został specjalnie zniszczony znak przy wjeździe na ulicę Lipową, 

zaapelowała do wszystkich o wskazanie winnego wandalizmów powodujących koszty.   

Pan Jan Wojtyszyn – Wice Prezes Stowarzyszenia Pomocy Uczniom im. Jana Pawła II w 

Mieścisku przekazał Panu Wójtowi podziękowania od p. Dyrektor Szkoły na Ukrainie. 

Przekazał również, wydaną dzięki Stowarzyszeniu, Publikację „Szkice i Fragmenty z 

Powstania 1918/1919.” 

- radny Roman Kulczyński poruszył problem podorywania dróg przez rolników. 

- Przewodnicząca Rady Gminy – P. Kamila Mazurek : Czy istnieją badania, które określają stan 

zasobów wody słodkiej dla naszej gminy? Czy jest taki dokument lub opracowanie?  

- Prezes Aquanet Mieścisko-P. Maciej Wojtyszyn: Wody Polskie mają takie dane. W zeszłym 

roku była robiona analiza zagrożeń i na tę chwilę u nas nie ma zagrożeń. Ale np. dla Poznania 

do 2035 roku, perspektywy są kiepskie. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mieścisku podziękowała Panu Wójtowi, Pani Skarbnik i 

Radzie Gminy za 120.000 złotych na dokończenie termomodernizacji Szkoły. 

 

Wolne głosy i wnioski – (BIP-transmisja obrad g.14.19- 14.45). 

 

Adn. 29. W związku z wyczerpaniem zapytań i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 

podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XV sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

 

                  Protokółowała:                                                   Przewodniczyła sesji: 

    /-/Alicja Kędracka     /-/ Kamila Mazurek 


